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Referat fra LASS´ styremøde 04.12. 2023 

Tilstede: Anker, Nels, Bodil, Hanne C., Hanne N. (referent). Afbud fra Birgitte. 

1. Siden sidst 
Anker har fået henvendelse om deltagelse i tværnationalt samarbejde. Han 
undersøger nærmere. Vejen arkivråd har fået fuld dækning fra Velux fonden til 
deres ansøgning om maskiner til scanning af store formater. Maskinen kommer 
til at stå i Vejen arkiv.  
Det samme gælder Kolding arkiver, som har ønsket maskiner til scanning og 
kopiering. De nærmere detaljer aftales på et møde i januar. Parterne holder 
hinanden orienteret.  
 
GuideU projektet har fået 90.000 kr. fra Veluxfonden. 
 
De deltagende arkiver ved møderne med arkivleder Bent Vedsted Rønne om 
kommunale arkiver har modtaget undervisningsmaterialet fra møderne. Der er 
udsendt referat fra mødet i Sønderborg. 
 
Historisk forening for Gråsten har holdt efterårsmøde d. 16.11. med foredrag af 
Carsten Porskrog Rasmussen. 212 deltog, og der blev tegnet 16 nye 
medlemskaber. Årsskriftet er uddelt til medlemmerne, en artikel herfra er bragt 
i Flensborg Avis.  
 
SKLA har holdt temamøde med Birgitte Thomsen og Nikolaj fra Tønder arkiv 
angående appen GuideU. 23 deltog, og der var stor opbakning til ideen.  
 
Carity firmaet har skrevet rundt til arkiverne om hjælp til at stille fotos fra 
gamle dage til hjælp for en skærm til plejehjemsbeboerne. LASS anbefaler, at 
hvis man ønsker at deltage, tager en lille sum for at stille billeder til rådighed, 
da det er et privat foretagende, der tjener penge på projektet.  
 

2. Status økonomi 

Dagens status er 32.121, 59 kr. 55 arkiver har betalt kontingent, det har været 
vanskeligt, fordi der er problemer med mail. Ikke alle er opdateret, og det er 
svært at være sikker på, om de er modtaget. Regnskabet stemmer til dato. 
Oplysning om kontingentudsendelse for 2024 kommer i nyhedsbrev i midten af 
januar, og fra kassereren udsendes opkrævning til arkiverne i slutningen af 
januar. Der opfordres til, at kontingentet er betalt inden afholdelse af årsmødet, 
da man ellers ikke har stemmeret.  
 

3. Hjemmeside/kommunikation 

Hanne C. havde på forhånd udsendt forslag til opdatering af oplysninger om 
arkiverne på websiden, samt dannelse af liste over medlemsarkiverne. Dette vil 
medføre, at der igen er en samlet, opdateret oversigt over medlemsarkiverne 
på websiden. Styrelsen vedtog, at dette udsendes, og håber meget, at 



LASS 
Referat af Styrelsesmøde 4. december 2023. 

Side 2. 
 

medlemsarkiverne vil deltage. Dette sker både i nyhedsbreve for december og 
januar. 
 

4. Planlægning af årsmødet, herunder tilbagemelding fra arkiverne 
angående form og indhold for afholdelse af årsmøde.  
Birgitte og Bodil er på valg. 
 
Anker har modtaget to besvarelser på det udsendte oplæg angående afholdelse 
af årsmødet.  
Det ene går på, at årsmødet efter tur kunne afholdes en lørdag eftermiddag 
rundt i landsdelen, hvor man samtidig besøger et museum i nærheden.  
Det andet går på, at man kunne afholde årsmødet en eftermiddag midt i ugen.  
 
Ud fra diskussionen konkluderede man i første omgang, at årsmødet med fordel 
kunne afholdes skiftevis rundt i landsdelen en lørdag eftermiddag – som et 
forsøg. Det aftales endeligt på næste styremøde. Bodil spørger revisorer, om de 
genopstiller. Bodil og Birgitte genopstiller. Styrelsen mangler 2 suppleanter, der 
spørges rundt, bl.a. på SKLAs møde. Anker spørger om dirigentrolle.  
 
Forslag om efterårsmøde: Foredrag med historiker Kasper Nissen om de 
psykiske konsekvenser for de sønderjyske krigsdeltagere i 1. verdenskrig. 
Tages op senere. 
 

5. Erfaringsopsamling og vidensdeling, digitaliseringsudstyr m.m., 
indledende drøftelser. 
Birgitte havde meldt afbud, derfor udskød man emnet, til hun kunne være med. 
 

6. Eventuelt. 

Intet.  
 
Næste møde: 15. januar kl. 19.30 i Gråsten arkiv.  

 


